
Generalforsamling d. 24 marts 2025 

For året 2024. 

 

Så er der igen gået et år siden vi sidst har gjort status, når året er gået, synes man at 

det har været et år med utrolig mange aktiviteter, der har været brud – mange nye 

udstykninger og afkoblinger af huse på Herningvej. Alt i alt et år hvor vi i samarbejde 

med Rahbek, Egebjerg, Kuno og eget personale har løst mange opgaver. Det bedste 

er hvis vores personale kan sidde og drikke kaffe og spise wienerbrød, for så kører 

værket uden problemer, det er bare ikke virkeligheden der er aktivitet hele tiden. 

 

 For lige at starte med vores påtænkte udvidelse af Petersborg, har vi nu afsluttet 

købet af grund så vi har plads til udvidelsen, men at vi også har plads til på sigt at 

kunne rumme Blichersvej når den engang bliver for nedslidt, så med jordkøb er 

fremtiden sikret. Derudover er der udpeget placering af 2 nye boringer, hvis ulykken 

skulle ske at vi fik en forurening af eksisterende boringer.  

 

Planerne om udvidelse er jo ikke af nyere dato, vi fik overslag da priserne var 

anstændige men så kom coronaen og alt løb løbsk, vi besluttede at dele det i 2 

etaper, så det der kommer til at mangle nu er ny udpumpning, og 2 nye rustfrie 

ståltanke til rent vand i stedet for vores beton tank som ikke er langtidsholdbar. 

 

Udvidelsen på Petersborg er jo udelukkende på grund af KMC der aftager mere og 

mere vand, og det er vi glade for, vi har godt vand og i rigelige mængder. Vi arbejder 

i tiden med at lave en aftale med KMC, hvor de garanterer at aftage 500 000m3 årligt 

som de selv har meddelt, de ville. Aftalen skal gælde i 30 år, som det tager at afvikle 

det lån vi skal optage. Endelig skal en aftale være i henhold til gældende regulativer 

og godkendes af kommunen. Vi forventer aftalen går igennem men hvis ingen aftale, 

ingen udvidelse, og vi starter ikke før papirarbejdet er på plads.    

Hele vejen igennem har det været et must at investeringen skal kunne betales af det 

salg der er til KMC og ikke på nogen måde ligge øvrige forbrugere til last.  

 



Side 2 

 

 

Samtidig har Vi afsluttet aftale med landmand der har jord i vores BNBO-område, det 

vil sige at inden for en radius på 300 m fra boringen, må der ikke sprøjtes og gødes, 

og det skal landmanden have en erstatning for, da han jo vil avle mindre. Det er 

meget lidt vi har betalt i erstatning da BNBO-området på Blichersvej jo er parcelhuse 

og ved Petersborg er en del uopdyrket og en del er den grund vi har købt. 

Hvis vi udvider Petersborg og vi på sigt laver en ny boring på vores nye grund skal der 

også laves ny BNBO- aftale ved denne, som vil gå ind over naboens grund, men det 

er lidt ud i fremtiden. 

Vi var ved udgangen af 2024 i alt 3097 forbrugere.  

Der er i 2024 tilsluttet. 78 boliger i Byzone, bla. Hede lunden, Det Grønne Punkt, 

Christiansminde, og Paradisfuglen. 5 erhvervstilslutninger i byzone indtil 1000m3. 

 

Den udpumpede mængde er i 2024, i alt 1 027 943 m3 

Fordelt med Blichersvej 831 059 m3 og Petersborg med 196 844 m3 

Solgt vand i alt 953 375 m3, hvilket giver et spild på 76 561 m3 = 7.45% 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Side 3 

Fordeling af solgt vand er: 

Erhverv               596 357 m3  

Parcelhuse            59 593 m3 

Etageboliger         37 565 m3 

Institutioner         19 987 m3 

Hotel-Camping       3 507 m3 

Uhre Vand               1 383 m3 

Byggevand                  601 m3 

Andet                     14 853 m3 Kirker og foreninger. 

 

De 10 største forbrugere er: 

KMC                                                      397 200 m3 

Granules                                                 84 785 m3 

Biomar                                                    40 030 m3 

Axel Månson                                          21 588 m3 

Siemens                                                  12 175 m3 

Tellux                                                         9 617 m3 

Bøgh Hansen                                            7 671 m3 

Lejerbo                                                       6 469 m3 

Nørre Mosegård                                       5 853 m3 

Brande Fjernvarme                                  4 994 m3   

 

 

 



Side 4  

 

Vandprisen har i 2024 været 6.50 Kr. plus statsafgift 6,37 Kr. i alt inkl. moms 16.08 Kr.   

Vores vandpris er uændret i 2025, 6.50 Kr. m3 og ud af 16 vandværker i kommunen 

ligger vi prismæssigt lige i midten.  

Økonomisk ramme for hvad vi må opkræve i 2025 er 14 480 023 Kr.  

Økonomisk ramme for 2026 kender vi ikke endnu, men her skal indkalkuleres en 

tilbagebetaling til forbrugerne, af de skattepenge vi fik retur, skal gøres over 6 år. 

 

Regnskabet for 2024 viser et overskud der er yderst tilfredsstillende og er derved en 

stor hjælp til de kommende investeringer, det fortæller Claus Løkke lidt om under 

regnskab. 

 

Der er nyetableret hovedledning, Sjællandsvej ca. 225 m, Mylius Erichsensvej ca. 75 

m, Brandlundvej ca. 475 m. 

 

Nye tilslutninger. 

Christiansminde, ca. 650 m forsyningsledning, samt 26 nye tilslutninger. Ikke færdig 

Paradisfuglen, ca. 100 m forsyningsledning og 11 nye tilslutninger. 

Herningvej 82, ca. 40 m forsyningsledning og en erhvervstilslutning. 

Nordlundvej, ca. 850 m forsyningsledning og 26 nye tilslutninger. Ikke færdig. 

Det grønne plus, ca. 480 m forsyningsledning og 22 nye tilslutninger. Ikke færdig. 

Ved nye tilslutninger er sat 19 stk. hovedventiler og 86 ventiler. 

Der er afkoblet 6  tilslutninger på Herningvej, på grund af nedrivning. 

 

På Blichers vej er udskiftet en skyllevandspumpe med tilhørende rørsystemer. 

 



 

 

Side 5 

 

Der har hen over året været 7 brud og 10 stk. på gravninger hvor på gravninger er 

videre faktureret. 

Ud over dette er der udskiftet flere hovedventiler og stiklednings ventiler. 

 

Hvis vi ser på kommende projekter vil der være færdiggørelse af  igangværende 

projekter, Kristiansminde, Det grønne punkt og Nordlundvej, samtidig er der noget 

der rører sig på højre side af hyvildvej, hvor der er optegnet og navngivet veje. 

På grund af nybyggeri skal der omlægges rør ved KMC, tidligere Herningvej 28, hvor 

vi ligger som gæst. 

Endelig er jeg glad for at kunne meddele at man pr. 10.03.2025 har indgået tidligere 

omtalte aftale med KMC om levering af ca. 500 000 m3 vand årligt i 30 år, og det vil 

sige at den omtalte udvidelse af Pedersborg vandværk, går i gang snarest og vil 

strække sig over ca. 1.5 til 2 år. Omkostningerne ved udvidelsen af Petersborg bliver 

finansieret af det store salg til KMC, uden risiko for højere vandpriser for 

forbrugerne. 

 

Til slut skal der lyde en tak til personale og bestyrelse, samt samarbejdspartnere for 

et berigende samarbejde hen over året. Tak.   

 

 

 

 

  


